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Raadsfractie Lokaal Belang
De heer J. van den Born en
de heer G.H. Kevelam

Geachte heer Van den Born en heer Kevelam,

Op 20 februari 2023 heeft uw fractie op grond van artikel 42 van de 
Organisatieverordening schriftelijke vragen gesteld over bedrijfsmatige ruimtelijke 
ontwikkelingen in het centrum van Voorthuizen in relatie tot de kwaliteit van de 
leefomgeving.

Raadsvragen
1.Is het college op de hoogte van deze brief?
Ja, wij zijn bekend met de betreffende brief.

2. Heeft het college berichten en/of signalen ontvangen van een mogelijk aanstaande 
vergunningaanvraag?
Wij hebben contact met de Omgevingsdienst Regio Nijmegen (ODRN) opgenomen, die 
bevestigd heeft een aanvraag om omgevingsvergunning voor de uitbreiding van de 
bedrijfscapaciteit in behandeling te hebben.  

3. Hoe kijkt het college aan tegen deze vergunningaanvraag; zijnde volgens de firma 
zelf, vergroting van de productiecapaciteit?
Brons Voorthuizen B.V. is een zogeheten provinciale inrichting. Dat betekent dat 
gedeputeerde staten van Gelderland (GS) het bevoegd gezag zijn en een besluit op de 
aanvraag zullen nemen. Wij hebben formeel geen rol in deze 
(milieu)vergunningprocedure of bij de inhoudelijke beoordeling van de 
vergunningaanvraag.

4. Wij stellen het op prijs dat het bedrijf actief de buurt betrekt en informatieavonden 
organiseert. Zou u bereid zijn om in het kader van betrokkenheid contact op te nemen 
met het bedrijf en te vragen of u als gemeente aanwezig kan zijn? Op deze manier hoort 
de gemeente uit eerste hand wat de vragen en antwoorden op deze kwestie zijn en bent 
u goed op de hoogte.
Recent hebben wij een gesprek gehad met de heer Brons. In dat gesprek heeft hij de 
gemeente uitgenodigd om de informatieavonden bij te wonen. Wij hebben deze 
uitnodiging geaccepteerd en zijn aanwezig geweest op de betreffende avonden.

5. Is het college het met ons eens dat de bestaande situatie voor nu een gegeven is, 
maar dat wel ingezet moet worden op voorkomen van verdere uitbreiding en verdere 
overlast? Kunt u dat toelichten?
Ieder bedrijf kan een vergunning aanvragen voor een uitbreiding. Die aanvraag zal 
zorgvuldig getoetst worden en de vergunning zal vervolgens worden verleend als 
voldaan wordt aan alle relevante wet- en regelgeving. Dit kunnen wij niet tegengaan. 
Eventuele overlast die wordt ervaren betekent ook niet vanzelfsprekend dat er een 
overtreding van de omgevingsvergunning of andere wet- en regelgeving plaatsvindt.
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6. Klopt het dat wat ons eerder is gemeld dat vergunningverlening, toezicht en 
handhaving nog steeds een bevoegdheid is van de Provincie, of is dat veranderd?
Dat klopt. GS zijn nog steeds bevoegd gezag ten aanzien van dit bedrijf.

7. Wij hebben eerder onze zorgen geuit over de leefbaarheid, de verkeers(on)veiligheid 
en toezicht en handhaving op dit bedrijf? Heeft u naar aanleiding van klachten van 
inwoners en de geuite zorgen en vragen van onze kant, aanleiding gezien om de 
contacten over dit bedrijf met de provincie te intensiveren? Wat is daaruit voortgekomen?
De Omgevingsdienst Regio Arnhem (ODRA) voert namens GS het toezicht en de 
eventueel daaruit voortvloeiende handhaving uit. Door deze bevoegdheidsverdeling is 
er in beginsel geen inhoudelijke communicatie met de ODRA over controle of 
handhaving met betrekking tot dit bedrijf. Zie ook het antwoord op vraag 3.

8. Is het college het met ons eens dat uitbreiding van de productiecapaciteit en de 
daarmee gepaard gaande toename aan zwaar vrachtverkeer op een nog her in te richten 
toegangsweg van Voorthuizen niet wenselijk is?
De bevoegdheid voor dit bedrijf ligt bij de provincie. Zie daarom ook het antwoord op 
vraag 5. Daarom treden wij niet in de inhoudelijke beoordeling.

9. Spelen er op dit moment handhavingskwesties voor zover u weet?
Op 15 juli 2022 zijn twee lasten onder dwangsom opgelegd wegens het overschrijden 
van de productiecapaciteit en de -productiegrenzen. Op 26 september 2022 is een 
preventieve last onder dwangsom opgelegd ter voorkoming van de ingebruikname van 
een derde perslijn.

10. Ben u bereid om met betrekking tot deze casus om met de provincie in overleg te 
treden; enerzijds om meer informatie te krijgen over de vergunningsaanvraag, maar 
anderzijds om onder de aandacht te brengen wat de aanwezigheid van dit bedrijf 
betekent voor de leefbaarheid van Voorthuizen en de zorg daarover in te brengen?
Wij hebben contact opgenomen met de ODRN om geïnformeerd te worden over de 
vergunningaanvraag en eventuele handhavingstrajecten. De ODRN en de ODRA zijn 
bekend met de zorg die bestaat met betrekking tot de aanwezigheid van het bedrijf en 
de leefbaarheid in Voorthuizen.

11. Bent u tevens bereid om op een redelijke termijn in te zetten op onderhandelingen 
met Rijk, Provincie en eigenaren om een mogelijke verhuizing in gang te zetten? Wij 
realiseren ons terdege dat dit een ingewikkeld en langdurig proces kan zijn, maar het 
starten ervan lijkt ons waardevol en belangrijk. Zeker gezien het feit dat ook het Rijk en 
provincies de waarde zien van uitplaatsing van bedrijven in woongebieden; ook in relatie 
tot mogelijke woningbouw.
Wij zien daar op dit moment geen aanleiding voor. In Foodvalley-verband wordt 
onderzoek gedaan naar het toekomstperspectief van regionale veevoederlocaties. 
Overigens zal zonder externe financiering geen realistische businesscase voor een 
bedrijfsverplaatsing te maken zijn. 

12. Heeft u verder nog informatie die relevant is in relatie met de bovenstaande vragen?
Nee, op dit moment niet.

Met vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders,
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W. Wieringa J. van der Tak
secretaris burgemeester


